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„Küldetését befejezte:
Ő eltűnt, s csak azért égett,
Hogy a kereső szívébe
Fényt vigyen és melegséget.”

NINCS MÁR „A CZÉGAI”... 
Emlékszem, ahogy

büszkén vitted a Borrend
zászlaját. Ahogy évekig ci-
pelted mindenhova szere-
tett munkaeszközödet, a
kamerát. Ahogy a lelked-
ben élő örök gyerek örülni

tudott minden apróságnak. És az a híres Czégai-féle nevetés...
Rengeteg emlék került elő mióta ez a kis falu megtudta, hogy véget
ért földi pályád. Megdöbbenve, hitetlenkedve, de mosolyogva em-
lékezünk. 

Merthogy te minden történetben benne vagy. Valahogy úgy be-
leivódott személyiséged a falu életébe, hogy észre sem vettük, mi
minden nem lehet nélküled. Vajon hányszor hangzott el az, hogy
„majd a Czégai megoldja” És mennyi idő telik el, míg egy-egy meg-
oldandó probléma esetén nem te jutsz először eszünkbe, hogy
„szóljunk a Lacinak!”

Laci bácsi, nagyon jó ember voltál…
És úgy mentél el, hogy ezt sohasem mondtuk, mondhattuk meg

Neked. Nem is akartad volna hallani. Úgy van ez, hogy az ember
legigazabb, legőszintébb és mégis legnyilvánvalóbb dolgokat so-
hasem mond ja el embertársainak. Azt gondoljuk: ez az élet törvé-
nye. Csak az elmúlás árnyékában ijedünk meg, és hajlunk az igaz
beszédre, az emberséges őszinteségre. 

Jó lenne hinni, hogy mindennapjaink apró történéseiben,

abban, hogy folyton hívtunk, és még nyugdíjazásod után évekkel
is megtaláltak a feladatok, megláttad, hogy mekkora szükségünk
van rád. Talán ez tudatosította benned egy falu közösségének sze-
retetét, tiszteletét. Mert a közösségre, a barátokra neked is szük-
séged volt. Nagyon jól érezted magad a Levendula Klubban, a Bor-
rend tagjaival, de bárkivel és bármikor percek alatt megtaláltad
a közös hangot. 

Ha a közösségnek ennyire fáj az elvesztésed, bele sem merek
gondolni, hogy a családod tagjai számára mekkora űrt hagysz
magad után! Feleséged, lányod, fiad és családjaik, az öt imádott
unoka élete sem lesz már soha ugyanolyan. Pillérük, támaszuk
voltál, és elveszítettek egy társat, szülőt, nagyszülőt, akit szerettek,
és aki szerette őket. Ez kettéosztja az életet: „előtte” és „utána”.
Bármennyi idő teljen is el, bármilyenek is legyenek a körülmények,
a családban örökké megmarad a fájdalom.

Talán a nevetésed fog a legjobban hiányozni. Ha hallani akarjuk,
végig kell néznünk azt a rengeteg órányi felvételt, mellyel a falu
életét dokumentáltad, hiszen azokon többször felcsendül a kacajod. 

Lacipapa! Az, hogy hálásak vagyunk neked, az semmitmondó
közhely. De Tihany közösségének örömei sivárabbak, a hétközna-
pok gondjai pedig nehezebbek lesznek nélküled.  

Legyen neked könnyű a föld!

Rózsa Éva

ELHUNYT A TIHANYI BENCÉS ÁLTALÁNOS ISKOLA
NYUGALMAZOTT TANÁRA

Kovácsné Szabó Cecília 1940-ben született
Recsken. Édesapja Aszófőn lett jegyző, így az ál-
talános iskolát Tihanyban, a középiskolát Bala-
tonfüreden, a Lóczy Lajos Gimnázium humán
tagozatán végezte el. A szombathelyi felsőfokú
Tanítóképző Intézetben szerzett 1962-ben álta-
lános iskolai tanítói oklevelet, melynek birtoká-
ban akkoriban elsőtől hatodik osztályig minden
tantárgyat taníthatott. Ezzel teljesült gyerekkori
álma, és megkezdhette hivatása gyakorlását.

Pályakezdő éveiben Zircen és Úrkúton dolgo-
zott, 1971-ben került a tihanyi általános isko-
lába. Az alsó tagozatos órák mellett leginkább
magyart és éneket tanított a felsősöknek is,
énekkart vezetett. Sokszor készített fel gyere-
keket kulturális sereg szemlékre, a kisdobosok
anyanyelvi vetélkedőiről gyakran dobogós helyezésekkel tértek
haza. Többször táboroztatta kollégáival együtt a környékbeli úttö-
rőket Németországban.

A község társadalmi életébe leginkább a Vöröskereszt szerve-
zetén keresztül kapcsolódott be, amelynek évekig titkára volt. A
véradások, idősek napjának szervezését köszönhetjük neki.

Közel 25 éven keresztül oktatta, nevelte a falu gyermekeit, 1995-
ben ment nyugdíjba. A gyerekek iránti szeretete kellő szigorral,

ugyanakkor humorral és jóindulattal párosult.
Tanítói munkáját mintaadóan lelkiismeretes

felkészülés, szakmai igényesség jellemezte. 
Munkatársait barátként segítette, ha kellett,

támogatta, biztatta a körülötte lévőket. Zenei
és irodalmi érdeklődése sok-sok közös élmény
forrása volt. Együttléteinket szép énekével,
kedves egyéniségével tette hangulatosabbá. A
szülők, gyerekek, kollégái tisztelete és szere-
tete övezte életében. Barátai, szomszédai törő-
dését, segítségét derűsen érdeklődő, optimista
személyiségével viszonozta.

Halála fájdalmas veszteség szűkebb és tá-
gabb környezete számára egyaránt. Utolsó út-
jára 2023. augusztus 11-én kísértük el az aszó-
fői temetőben.

Álljon itt mindannyiunk számára vigaszul kedvenc idézete:
„Mindennap megszűnik valami, amiért az ember szomorkodik,

de mindig születik valami új, amiért érdemes élni és küzdeni.”
(Hérakleitosz)

Emlékét szeretettel őrzik kollégái és barátai.

Somogyi Judit



ÚJ ÚT ÉPÜL
Elkezdődött a temető fölötti új út

építése. A területet lezárták, 

a tereprendezés és az útépítés alapjainak

kialakítása zajlik. A tervek szerint hat

hónap múlva át is adják az új utat.

Még 2021-ben nyert a település 224 mil-
lió forintos támogatást a Magyar Falu prog-
ram keretében a külterületi utak építésére.
A program egyik legfontosabb eleme, a
Cserhegyi út felújítása mellett, az új út
megépítése, hiszen ez biztosítja majd az
óvári településrész közvetlen megközelíté-
sét, illetve ez az első lépés ahhoz, hogy a
Visszhang utcáról száműzni lehessen az
autóforgalmat. 

A szükséges építési engedélyek meg-
szerzése, hosszú időt vett igénybe, hiszen a

hatóság az új út egy részére hangvédő fal
építését rendelte el. A beruházás szeptem-
ber 11-én, az előkészületi munkálatokkal
elkezdődött. A hangvédő támfalak kialakí-
tása azonban időigényes, így az út aszfalto-

zását minden bizonnyal csak jövő tavasszal
kezdik el, ahogy az időjárás megengedi. 

A beruházáshoz az önkormányzat 10
százalék önrészt biztosít. 

t-v

UTOLSÓ SZAKASZ – BEFEJEZŐDIK 
A VÍZVEZETÉKRENDSZER CSERÉJE
Utolsó szakaszához ér a Kossuth Lajos

utca vízvezetékrendszerének átfogó

cseréje. A munkálatok október 2-án

kezdődnek az út posta és Petőfi Sándor

utca közötti szakaszán, ahol az

eddigiekhez hasonlóan kicserélik a régi,

elavult vezetékeket, illetve megújítják a

házi bekötéseket. A járműforgalmat

ezúttal nem terelik el, félpályás

korlátozás lesz csak. A fejlesztés

várhatóan az év végére készül el. 

A Dunántúli Regionális Vízmű munkálatai
miatt a Kossuth utca érintett szakaszán csak
félpályán lehet majd közlekedni mindkét
irányban. A váltakozó irányú forgalmat köz-
lekedési lámpa szabályozza majd. A posta
melletti buszmegállók a beruházás befeje-
zéséig ideiglenesen megszűnnek. A fejlesz-
tés befejezése az időjárástól függ, de várha-
tóan ez év december közepére elkészül a
komplett beruházás. A közműcsere lassan
másfél éve zajlik a településen, de ezzel vég-
leg elkészül a legforgalmasabb utca teljes
vezetékrendszerének felújítása, ami újabb
ötven-hatvan évre biztonságossá teszi a te-
lepülés vízellátását ezen a területen.

A szüreti felvonulás zavartalan lebonyo-
lítása, illetve a település központjában lévő
vállalkozások érdekében csak októberben
kezdődnek a munkálatok.

Szó volt arról, hogy a beruházás befeje-
zése után a Kossuth utca teljes szakaszán
kicserélik az aszfaltot, sőt pályázati forrást
is nyert erre az önkormányzat. Időközben
azonban a megnyert támogatást vissza-

vonta az unió, így egyelőre nem kap új út-
burkolatot az utca.

– Közel 800 milliós beruházásról van
szó, amihez mindenképp pályázati forrást
kell találnunk. Az utca egyébként állami út.
Folyamatosan keressük a lehetőséget, na-
gyon bízom benne, hogy 2024 tavaszán el-
kezdődhet az aszfaltozás – válaszolta la-
punk kérdésre Tósoki Imre polgármester.

Mint arról többször írtunk, elkerülhetet-

len volt az utca alatt húzódó lassan hatvan
éves gerincvezeték kicserélése, hiszen
egymást érték a csőtörések, emiatt pedig
gyakoriak voltak az üzemeltetési problé-
mák. A biztonságos ivóvízellátás érdeké-
ben végzett közműcserét a Dunántúli Re-
gionális Vízmű saját költségén, mintegy
500 millió forintból több ütemben hajtotta
végre.

t-v
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JÖVŐ NYÁRRA MEGÚJUL 
A VISSZHANG-DOMB
Jövő év tavaszán 155 millió forint vissza

nem térítendő pályázati támogatásból

folytatódik a Visszhang-domb

turisztikai fejlesztése. A beruházás révén

a terület teljesen autómentes lesz illetve

felújítják a Csokonai- és a Dózsa

György utca közötti lépcsőt is. 

A Terület- és Településfejlesztési Opera-
tív Program pályázatán nyert támogatás
révén befejeződik a Visszhang-domb komp-
lex turisztikai fejlesztése. A képviselő-tes-
tület döntése értelmében, ez év októberé-
ben írják ki a közbeszerzési eljárást egyez-
tetve a műemlékvédelmi hatósággal. Jövő
év tavaszán kezdődhetnek a munkálatok,
amelyeket az idegenforgalmi szezon kezde-
tére mindenképp be kell fejezni.

Ovális sétányt alakítanak ki, díszburko-
latokat fektetnek le, a jelenlegi utat felmar-
ják és megszüntetik, - így a fejlesztés után

már nem lehet gépjárművel behajtani a te-
rületre. Átfogó tereprendezést végeznek,
megújítják a zöldfelületeket, új növényeket
ültetnek és öntöző-hálózatot alakítanak ki.
A dombon egységes információs táblákat
helyeznek el, kijelölik azt a helyet, ahonnan
a legjobban hallani a visszhangot, és fel-
újítják a Csokonai utca és a Dózsa György
utca közti lépcsőt is.

- Fontos fejlesztés ez, hiszen a település
legnépszerűbb turisztikai fogadóterületét
alakítjuk át. Az Apátságtól, a Pisky sétá-
nyon át az Echo dombig egy látványos, igé-
nyes terület fogadja majd az ideérkezőket
– válaszolta kérdésünkre Tósoki Imre pol-
gármester, aki hangsúlyozta: a fejlesztés
befejezése után a Visszhang-domb autó-
mentes övezet lesz, ide gépkocsikkal már
nem lehet majd behajtani, ami egy régi
célja volt az önkormányzatnak. 

t-v
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LEMONDOTT PERCZE TÜNDE JEGYZŐ
Dr. Percze Tünde lemondott jegyzői

állásáról, így 2024. január 1-től új

jegyzője lesz a településnek. 

Az önkormányzat már kiírta az

álláspályázatot. A jegyző a Tihanyi

Közös Önkormányzati Hivatal

vezetésével a tihanyi székhelyen túl

további négy társult önkormányzat

(Aszófő, Balatonakali, Balatonudvari és

Örvényes) kirendeltségének munkáját is

irányította.

- Minden ellenkező híresztelés ellenére
szeretném egyértelművé tenni: nem kül-
denek, és nem menekülök a munkahe-
lyemről, családi okok miatt távozom. A
jegyzői hivatás minden egyéb foglalkozta-
tási jogviszonnyal összeférhetetlen és mi-
után szükség van a munkámra más terü-
leten, így nem tudom tovább vállalni a jegy-
zői munkát. Nem volt egyszerű döntés,
megtiszteltetés volt hazánk legszebb tele-
pülésén dolgozni, de alaposan megfontol-
tam a távozásomat – válaszolta lapunk kér-
désére Percze Tünde jegyző, aki december
végéig hivatalában marad.

- Közös megegyezéssel távozik Percze
Tünde. Nagyon sajnálom, hogy így döntött,

személyében szakmailag kiváló embert is-
mertem meg, nagy űrt hagy majd maga
után. Bízom benne, hogy találunk megfe-
lelő személyt a pótlására - mondta Tósoki
Imre, polgármester.

Dr. Percze Tünde 2020 március 1-je óta

irányította a Tihanyi Közös Önkormányzati
Hivatalt. 35 éves jegyzői pályafutása alatt
több szakmai elismerésben részesült: az
Év Mátrai Jegyzője címen felül 2010 óta a
címzetes főjegyzői cím birtokosa is.

t-v

ISMÉTELT PÁLYÁZATI FELHÍVÁSOK

Kedvezményes, tihanyi fiatalok részére kiírt pályázat
A Tihanyban élő vagy Tihanyból elszármazó fiatalok, gyermeket ne-
velő családok Tihany településen való önálló otthonteremtésének,
letelepedésének elősegítése önkormányzati ingatlan értékesíté-
sével.

Emelet: E1/5. sz. társasházi különlapon – Jelölése: E1/5. sz.
523/31/A/5. hrsz. alatti 58,24 m2 területű emeleti 3 szobás lakás
és a közös tulajdonból 423/10.000 eszmei tulajdoni hányad. 
Ár: 60 203 320 Ft.

Emelet: E2/6. sz. társasházi különlapon – Jelölése: E2/6. sz.
523/31/A/6. hrsz. alatti 57,88 m2 területű emeleti 3 szobás lakás
és a közös tulajdonból 421/10.000 eszmei tulajdoni hányad. 
Ár: 59 831 184 Ft.

Piaci alapon kiírt lakáspályázat
Emelet: E4/8. sz. társasházi különlapon – Jelölése: E4/8. sz.
523/31/A/8. hrsz. alatti 74,37 m2 területű emeleti 3 szobás lakás
és a közös tulajdonból 540/10.000 eszmei tulajdoni hányad. 
Ár: 134.641.600 Ft

Emelet: E6/10. sz. társasházi különlapon – Jelölése: E6/10. sz.
523/31/A/10. hrsz. alatti 62,87 m2 területű emeleti 3 szobás lakás
és a közös tulajdonból 457/10.000 eszmei tulajdoni hányad. 
Ár: 114.395.200 Ft

Emelet: E7/11. sz. társasházi különlapon – Jelölése: E7/11. sz.
523/31/A/11. hrsz. alatti 68,53 m2 területű emeleti 3 szobás lakás
és a közös tulajdonból 498/10.000 eszmei tulajdoni hányad. 
Ár: 104.165.600 Ft

Emelet: E8/12. sz. társasházi különlapon – Jelölése: E8/12. sz.
523/31/A/12. hrsz. alatti 84,13 m2 területű emeleti 4 szobás lakás
és a közös tulajdonból 611/10.000 eszmei tulajdoni hányad. 
Ár: 127.877.600 Ft

KUTATHATÓ A TIHANYI VISSZHANG
A 15. évébe lépő Tihanyi Visszhang újság eddig megjelent lapszámai októbertől

elérhetők lesznek az Arcanum digitális tudománytárban. Az adattár több mint 50

millió oldalnyi dokumentuma történelmi, tudományos, közéleti és kulturális

tartalmakat dolgoz fel. 

Az Arcanum havi és éves előfizetéssel kutatható, de az ország csaknem kétszáz in-
tézményében, köztük több külföldi egyetemen ingyenesen hozzáférhető. A partnerintéz-
mények, egyetemek, főiskolák, kutatóhelyek, könyvtárak hallgatói, olvasói és munka-
társai kulcsszavak alapján kereshetnek az adattárban. Októbertől a Tihanyi Visszhang
lapszámaiban is lehet majd kulcsszavak, vagyis tárgyszavak, például hely- és személy-
nevek, témakörök, események alapján keresni. Az Arcanumban „foglalkoztatott” MI
(mesterséges intelligencia) segítségével már az újságfotókon szereplők is beazonosít-
hatók.

Az adattárba való felvétel biztosítja számunkra, hogy Tihany legutóbbi 15 évének törté-
netét a későbbi érdeklődők is megismerjék, és ne menjen feledésbe mindaz, ami helyben
megtörtént. A múlttal foglalkozók és a történészek számára fontos helytörténeti forrás
nyílik meg, amelyet a világ minden részéről kutathatnak.

(koncz)

Az önkormányzat képviselő-testülete legutóbbi ülésén ismételt pályázati felhívások kiírásáról döntött. Az Aranyház utcában épült
új, többfunkciós társasházban kettő lakást kedvezményes áron a helyi fiatalok számára, míg négy lakást piaci alapon hirdetett meg
az önkormányzat. Október 17-ig lehet beadni a pályázatokat.

A pályázati kiírás, az előszerződés tervezete, az adás-vételi  szerződés tervezete, a társasházi alapító okirat, a műszaki tervek, a pályázati
adatlap és minden szükséges információ Tihany honlapján (www.tihany.hu/hu/piaci-alapu-lakaspalyazat-2023) megtalálható.
A pályázatokat a Tihanyi Közös Önkormányzati Hivatal 8237 Tihany, Kossuth L. u. 12. szám alatti hivatali épület I. emelet  20-as iroda (tit-
kárság) lehet beadni, 2023. október 17. kedd, 12 óráig. 



Korzenszky Richárd bencés szerzetes

minden évben zarándokutat vezet a

Szentföldre. Jézus nyomában jár, a szent

helyeken, ahol, mint mondja, most is

ugyanazok a csillagok vannak az ember

feje fölött, mint kétezer évvel ezelőtt,

amikor Jézus és a tanítványok ott jártak.

Ugyanabba a valóságba vagyunk

beágyazva. 

Az utakról készített már albumot, a

fotókból több kiállítása nyílt, mégis

talán az a legfontosabb számára, 

hogy a csoportokkal évekkel az utak

után is megmarad a kapcsolata. 82

évesen, idén novemberben, a

tizenötödik zarándokútjára készül. 

- Sokat utaztam életemben, de mindig
feladatom volt ott, ahová mentem. Egyetlen
igazi úticélt tartogattam magamban: eljutni
a Szentföldre, ami 2008-ban meg is történt.
Amikor barátaim, ismerőseim ezt megtud-
ták, szemrehányóan mondták, miért nem
szóltam nekik, jöttek volna velem. Nem fért
bele mindenki az első csoportba, ezért egy
évvel később megint mentünk, aztán meg-
int. Most a tizenötödik szentföldi zarándo-
kútra készülök. 

- A csoport tagjai turistaként érkeznek,
de zarándokként jönnek haza? 

- Ez egy zarándokút, nem turistaút. A tu-
rista elsősorban ismereteket keres, a za-
rándok viszont elsősorban élményekért
megy. Nem kérdezem senkitől,
ki hívő, ki nem, ki katolikus, ki
nem, ez magánügy. Nem cso-
portot kísérek, hanem eljönnek
velem a Szentföldre. Ahhoz igyekszem hoz-
zásegíteni őket, hogy élmény legyen nekik
az út. Jézus nyomában járunk. Azokon a he-
lyeken, amelyek a zsidóság számára fonto-
sak voltak. Itt ráérezhetünk, mit jelent étlen
szomjan vándorolni, hogyan válik egy 12
törzsből álló, széthúzó társaságból egy ösz-
szetartó nép. Itt rádöbbennek arra az em-
berek, hogy egymás nélkül nem megy. 

Elmegyünk a Genezáreti tóhoz, a Tábor
hegyhez, Názáretbe, Betlehembe és persze
Jeruzsálembe, Jézus szenvedésének a
helyszínére. Sok minden megváltozott az
elmúlt kétezer évben, de Jézus és tanítvá-
nyai fölött ugyanezek a csillagok voltak,
mint most mi fölöttünk. Ugyanabba a való-
ságba vagyunk mi most beágyazva, amivel
Jézus szembesült. Egyre több természet
élményhez szeretném juttatni a csoportok
tagjait. Fontos, hogy lássanak napfelkeltét
vagy naplementét, fontos, hogy kimenjünk
a sivatagba, ahol nem látni semmit, csak a
szelet érezni. Fontos megtapasztalni, hogy
nincs, ami irányt adjon, csak a fölöttünk
lévő Nap járását figyelhetjük. Elmegyünk a
Jordán forrás vidékére, ahol Jánossal be-
merítkeztek az emberek. Itt van egy hely,

ahol a halak nagy tömegben visszafordul-
nak, mert, ha tovább úsznának, akkor a
Holt tenger sós vizében dögként végeznék.
János bemerítkezésének jelképes üzenete
van: eddig és ne tovább! 

- Sokadszorra tér vissza ugyanazokra a
helyszínekre. Mit vár a tizenötödik útjától?

- Ez nem az én utam, ez a csoport tagja-
inak az útja, az én utam az első volt, ami
mélységesen megérintett. Arra törekszem,
hogy, miként én is, ők is megélhessék a
saját belső útjukat. Segítek abban, hogy
megérinthesse a lelküket a Szentföld szel-
leme. 

Első este a 45 fős csoport minden tagja
röviden bemutatkozik, elmondja, mit vár az
úttól. Az út felénél, a Holt tengernél ismét
leülünk, megint megkérdezem tőlük, mit
vártak és mit kaptak az úttól, és mindez
megismétlődik az utolsó este is. Rendkívül

izgalmasak szoktak lenni a válaszok. Aztán
már itthon a csoportot meghívom egy nyári
tihanyi misére és egy közös ebéddel össze-
kötött beszélgetésre, arról, kiben mi ma-
radt a Szentföldből. Mindegy ki honnan jött,
mivel foglalkozik, hívő vagy sem, hívővé vált
vagy sem, a Szentföld mindenkire hat, min-
denkin változtat.

- Mennyire veszélyes Izrael, érzékelni
a rendkívül feszült politikai helyzetet? 

- Semmivel sem veszélyesebb, mint Ti-
hanyból feljutni Budapestre, mert ha ösz-
szeszámoljuk, hogy egy év alatt ezen az
úton hány halálos baleset történik, az min-
dig több, mint amennyien Izraelben egy év
alatt merénylet áldozatai lesznek. Nem
egyszer előfordult, hogy az ott tartózkodá-
sunk ideje alatt merénylet történt Jeruzsá-
lemben, de ezt csak itthon tudtuk meg a hí-
rekből, ott helyben nem lehetett ebből ér-
zékelni semmit sem. A palesztinok és az
izraeliek is az idegenforgalomból élnek,
közös érdekük, hogy a turisták ne kerülje-
nek veszélybe. 

Az inkább veszély, hogy a Szentföldön
minden rendkívüli módon vásári. Bazársor
és ajándéküzletek, erőszakos árusok min-

denütt, egy-két napba beletelik, amíg az
ember ettől a felszíntől meg tud szaba-
dulni, és képes magára figyelni. Meg lehet
érzeni, hogy a helyeknek van kisugárzása.
Én korábban szkeptikus voltam a genius
loci fogalmával kapcsolatban, de ez létezik,
a Szentföldön különösen érezni.

- Profánul hangzik, mégis adja magát a
kérdés: 82 évesen, miként viseli fizikáli-
san az utakat?

- A zarándokút megterhelő fizikailag,
rengeteg a lépcső Jeruzsálemben, a törött
bokámmal ez nekem nehézséget okoz, de
az embernek erőt kell vennie saját magán.
Pszichésen legalább ennyire megterhelő az
utazás. Naponta átlagosan hat programunk
van, nem lehet sehonnan késni, mert akkor
felborul a napunk. Az út alatt ezért felfüg-
gesztjük a demokráciát, az van és akkor,
amikor én mondom. Diktatúra van, nem

lehet másképp. Két vezetője van a
csoportnak, egy izraeli idegenve-
zető, aki az információkat nyújtja, és
én, aki a spirituális tartalmat igyek-

szem hozzáadni. Nem imádkozzuk végig az
utat, mindenkinek magának kell megélnie
a maga belső útját. Miséket tartunk, ame-
lyeken ott kell lennie mindenkinek, hogy
igazi közösséggé váljunk. Ahova elmegyünk,
felolvassuk a szentírás odaillő szakaszát,
amiben részt vesznek a csoport tagjai is.
Irodalmi szövegeket szoktam felolvasni, tör-
téneteket mondok el, de nem társalkodónő-
nek megyek, azt nem lehetne bírni psziché-
sen. Ez egy fárasztó utazás, nem kell szóra-
koztatni egymást, aki csendben akar lenni,
az nyugodtan maradjon csendben.

- Az utazások során mindannyian egy-
fajta boldogságkeresésben vagyunk. Haj-
lamosak vagyunk azt gondolni, a világ
más részén jobb lenne számunkra az élet,
aztán mindig kiderül, saját magunk elől
nem tudunk elmenekülni. Milyen tanul-
sággal járhat a szentföldi zarándokút?

– Igen, mindannyian boldogságkeresők
vagyunk, de közben elfeledkezünk arról,
hogy mindenhová csak magunkat vihetjük.
A Szentföld szembesíti az embert önmagá-
val. Végül is a kérdés ugyanaz marad: mit
keresek én itt ezen a Földön? 

Martinovics Tibor
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„Ugyanabba a valóságba vagyunk mi most
beágyazva, amivel Jézus szembesült.”

MINDENHOVÁ CSAK MAGUNKAT VIHETJÜK!
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DÍJAZOTT DIÁKOK
Az apátsági templomban rendezték meg a Tihanyi Bencés
Iskola tanévzáró-ballagási ünnepségét, a 25 ballagó
nyolcadikosoktól Mihályi Jeromos perjel köszönt el és Szent
Benedek éremmel bocsátotta útjára őket. Az iskola
hagyományaihoz híven a gyémántdiplomás Kocsis Lászlóné,
nyugdíjas pedagógust is a gyermekek és a tanárok körében
ünnepelték. Erzsi nénit Korzenszky Richárd perjel emeritus
köszöntötte a 60 éves jubileum alkalmából.

Az ünnepség folytatásaként a nyolcadikosok végigballagtak a fel-
díszített iskolán, majd a sportcsarnokban ballagási műsort adtak,
versekkel, visszaemlékezésekkel búcsúztak el az itt eltöltött nyolc
évtől. Radó Krisztina osztályfőnök vezetésével, énekkel köszönték
meg szüleiknek és tanáraiknak az elmúlt években kapott segítsé-
get, támogatást, majd búcsúzóul megkoronázták tanáraikat. Radó
László igazgató motiváló beszédében elmondta, hogy az osztály
legfőbb erőssége a sokszínűség volt, ami időnként megnehezítette
az osztály működését, mégis jó közösség alakult ki közöttük.

Az ünnepség keretében adták át a tanév során kiváló eredmé-
nyeket nyújtó diákokat megillető díjakat is. Tihany képviselőtestü-
lete alapította az Illyés Gyula díjat, amelyet legfeljebb két végzős
diák kaphat meg, akik szorgalmukkal és teljesítményükkel méltón
öregbítik az iskola és a település hírnevét. Az elmúlt tanévben a
tantestület döntése értelmében Kiss Csenge Anna és Meilinger

Gergő vehette át az elismerést. A végzős diákok közül a Tihanyi
Bencés Apátság által alapított „Dávid herceg” díjban részesül az a
tanuló, aki nem csak hittan órai szorgalmával tűnt ki társai közül,
hanem a szentmiséken való részvételével, oltárszolgálattal is pél-
dát mutatott. A díjat Baranyai Jázmin kapta.

A „Tihany” Iskoláért Alapítvány felajánlásából minden év végén
jutalmazzák a végzős diákok közül azt, aki a sportban kiváló ered-
ményeket ért el. A „Jó tanuló, jó sportoló” díjjal szintén Kiss
Csenge Annát jutalmazták.

A zeneiskolai tanárok döntése értelmében dicsérő oklevelet és
koncert utalványt kapott kiemelkedő zeneiskolai munkájáért és
szorgalmáért Dárdai Nóra Mónika. Az önkormányzat alapította az
iskola egyik legeredményesebb tanulója díjat, amelyet évente hat
diák kaphat meg. Példás szorgalmukkal és magatartásukkal, ver-
senyeken, illetve rendezvényeken való részvételükkel Paholics
Rozi (3.), Kiss-Bajnai Luca (6.), Bede Tamás (7.), Szabó Izsák (7.),
Szabó Patrícia (7.), Dárdai Nóra Mónika (8.) osztályos tanulók ér-
demelték ki az elismerést. Meilinger Gergő 8. osztályos tanuló a
kitűnők közt is a legtöbb dicséretes ötöst kapta, így a Club Tihany
Zrt. által felajánlott, oklevéllel és vásárlási utalvánnyal járó „Az is-
kola legjobb tanulója” díjat vehette át.  A ballagókkal együtt a se-
gítő, támogató szülőktől is elbúcsúztak. A nyolcadik osztályban a
szülői munkaközösség segítője Fábián Eszter volt. A tanévben 29
diák ért el kitűnő tanulmányi eredményt és 28 jeles eredmény szü-
letett, ami legalább 4,8-es tanulmányi átlagot jelent. Ők oklevelet
és a kitűnők cirkuszi belépőt kaptak, amelyet az osztályaikban
megtartott bizonyítványosztáson vehettek át.
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ÚJÍTÁSOK AZ IDEI TANÉVBEN
Szeptembertől új jogszabály lépett
életbe a pedagógusok életpályájával
kapcsolatban. A törvény a köznevelés
több területét érinti, például az egyházi
iskolákban is kötelezővé vált
szeptembertől az e-Kréta rendszer
bevezetése, így a Tihanyi Bencés
Iskolában is felváltja az e-Kréta a
Mozanaplót.

- Az átállás hosszabb időt vesz igénybe.
Augusztus vége óta ismerkedünk a rend-
szerrel. Reméljük, hogy hamarosan már a
szülők számára is tudjuk biztosítani a
szükséges hozzáféréseket. Egyelőre úgy
látjuk, hogy ezen kívül képesek leszünk úgy
kezelni a státusztörvény által generált vál-
tozásokat, hogy azok jelentősen ne befolyá-
solják a hozzánk járó gyermekek és szüleik
mindennapjait – válaszolta lapunk kérdé-
sére Radó László az iskola igazgatója.

Idén 191 tanuló kezdte meg a tanévet a
Tihanyi Bencés Iskolában, közülük 17
elsős. Kevesebben iratkoztak be első osz-

tályba, mint az előző években, ennek első-
sorban az volt az oka, hogy kevesebb nagy-
csoportos ballagott el a balatonakali és a
pécselyi óvodákból, mint korábban. Ezen a
nyáron is voltak érdeklődők, akik felsőbb
osztályokba szerettek volna átiratkozni a ti-
hanyi iskolába. Ebben a tanévben összesen
19 településről járnak Tihanyba tanulók, a
legtávolabbiak: Kékkútról, Nagyvázsony-
ból, Csopakról és Alsóörsről. A tihanyi gye-
rekek aránya továbbra is stagnál az iskolá-
ban. Idén mindössze 65 tanuló, ami azt je-
lenti, hogy az iskola egyharmada tihanyi.

Személyi változások is történtek az in-
tézményben: Radó Krisztina tanárnő el-
hagyta a tanári pályát, helyére Nádasné
Varga Katalin érkezett, Balatonalmádiból.
Ő tartja a zeneiskolában a szolfézs órákat,
alsó tagozatban ének-zenét tanít, és ő veszi
át az énekkar vezetését is. Péleyné Bán-
sági Judit pedagógiai asszisztens a Veszp-
rémi Egyetemen kapott állást, tőle is elkö-
szönt az iskola.

- Sok iskolából hallani olyan híreket,
hogy nincs elég pedagógus, nem tudják biz-

tosítani a teljes szakos ellátást. Nálunk
egyelőre ilyen problémák nincsenek, az
összes osztályban tudjuk biztosítani, hogy
minden tantárgyat szaktanár tanítson –
tette hozzá Radó László, aki elmondta: a va-
káció alatt látványos fejlesztések történtek
az iskola épületében. Az aulában és a folyo-
sókon lévő egyhangú fogasokat átfestették,
a különböző színek feldobják az iskola han-
gulatát. A kisudvarra felfestett mozgáskotta
játékok is megújultak. A tantermekben le-
cserélték a közel negyven éves mosdókagy-
lókat, csaptelepeket. A napsütéses őszi na-
pokon és a május-júniusi tanítási időben
nagyon meleg van a tantermekben, ezért
felújították a tantermek árnyékolását. Min-
den osztályterem motoros, távirányítóval
működő zsaluziát kapott, sőt néhány te-
rembe új szekrények is érkeztek.

- Terveink között szerepel, hogy a szin-
tén 40 éves vizesblokkokat, mosdókat sze-
retnénk felújítani. Remélhetőleg, erre a
jövő nyáron sort tudunk keríteni – véleke-
dett az igazgató.
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Érdi Mária első magyar női vitorlázóként az ILCA 6
hajóosztályban világbajnok lett Hágában, egyúttal megszerezve
ezzel a 2024-es párizsi olimpiai kvótát. A Tihanyhoz kötődő
sportoló kérdésünkre elmondta: a világbajnoki arany nem egy
véletlenül kicsúszott eredmény, tudta, hogy előbb-utóbb meg
tudja nyerni a versenyt. Sőt, a versenytársai többször is
mondták neki, hogy várták már tőle ezt a sikert, – ami felér egy
újabb győzelemmel. Érdi Máriával beszélgettünk.

– Tízévesen kezdtél vitorlázni, rövid idő után már jöttek is az
első versenysikerek. Ennek ellenére többször nyilatkoztad, hogy
még mindig tanulod a vitorlázást. Világbajnokként is folytatódik
a tanulás?

– Persze! A vitorlázás olyan sport, amit folyamatosan tanulni
kell. A taktikát, a stratégiát, és igyekszünk megérteni az időjárást
is – így Érdi Mária. Érteni kell a szelet, az áramlásokat, ehhez pedig
rengeteg tapasztalatra van szükség. Nincs nyugvópont. Nincs két
egyforma hullám, nincs két egyforma futam. Látom más nagy vi-
torlázóknál is, hogy húsz év sikeres versenyzés után kiderül, hogy
egy szeles időben rossz döntést hoznak. A vitorlázásban mindig
benne van a tévedés lehetősége.

Arról nem beszélve, hogy rengeteg hajóosztály van, vannak
olyan vitorlások például, amiket nem biztos, hogy egyáltalán fel
tudnék szerelni. A saját hajómat is folyamatosan tanulom. Az ese-
temben elsősorban sebesség kell a vitorlázáshoz, egy idő után ezt
csúcsra járatja az ember, de ez még nem elég, jól hajózni nagyon
összetett dolog. Szeretek tanulni a hibáimból, fejlődni, ezért meg-
tenni sok mindent, ez nekem nem kötelező feladat, ezt én szere-
tem csinálni.

– Meg tudtad őrizni a vitorlázás kezdeti örömét vagy az élsport
mellett ez lehetetlen?

– Nem vesztettem el a lelkesedésemet, az első pillanattól
kezdve nagyon szerettem vitorlázni és ez máig nem változott. De
versenyezni legalább ennyire szeretek. A kettőt összekötni, a vi-
torlázást meg a versenyzést, – ennél jobbat pedig nem tudok el-
képzelni. Már gyerekként is bármilyen játékba belekezdtünk a
testvéreimmel, mindig én akartam a legjobb lenni. Ez talán lecsil-
lapodott mára kicsit, 25 évesen már nem feltétlenül akarok otthon
minden játékot megnyerni, néha el tudok engedni közülük egyet-
egyet, de a versenyzés öröme megmaradt.

– Több mint tíz éve jársz versenyről versenyre, egyedül ülsz
egy hajóban. Ez biztos, hogy gyűri, alakítja az embert.

– Rengeteget adott és ad nekem a vitorlázás. A sportnak kö-
szönhetem, hogy érett döntéseket tudok hozni, hogy felnőttem. A
sport által azzal foglalkozom, amit szeretek, ezt sok hozzám ha-
sonló fiatal nem tudja elmondani magáról. Az a célom, hogy a világ
legjobbja legyek. Most nyertem egy világbajnokságot, ami nagy
öröm, de szeretném folytatni, több versenyen bizonyítani, hogy
ebben az ILCA 6 mezőnyben én vagyok a legjobb. Olyan társakkal,
csapattal szeretném körbe venni magam, akik hozzám hasonlóan
akarják ezt a sikert, hisznek benne, de közben értik, hogy a vitor-
lázáson és a versenyeken kívül sokkal fontosabb dolgok is vannak
az életben. Tehát, ha nem az elképzeléseink szerint sikerül egy
verseny, akkor sem dől össze a világ.

– Világbajnokként nyilván a környezeted és a saját elvárásaid
is változtak az olimpiai szerepléseddel kapcsolatban. Mivel len-
nél elégedett?

– Biztató eredményeim vannak, a világbajnoki arany és az Eb-
bronz nem rossz előjel, de vitorlázásban olimpiát nyerni nagyon
nehéz. Sok külső tényezővel kell megküzdeni. Itt a papírforma nem
érvényesül úgy, mint más sportágakban. Marseille-ben szeretek
vitorlázni, úgy gondolom, tudok is, ráadásul az olimpiáig még lesz-
nek edzőversenyek is. Szóval van esély.

Ha a dobogóra állhatok az olimpián, azzal elégedett lennék.
Ezért dolgozunk, edzünk naponta. De előre ezt nehéz megmon-
dani, alakulhat úgy, hogy ezüstérmes leszek és bosszantani fog,
hogy lemaradtam az aranyról, de az is könnyen elképzelhető, nagy
öröm lesz, hogy sikerült feltornáznom magam a második helyre.

– Milyen a viszonyod a Balatonnal?
– Tihanyból indultam, itt ismerkedtem meg a vitorlázással. Most

Vöröstón élek, sajnos keveset tudok itthon lenni, de ha tehetem,
kirándulok, biciklizem a Balaton-felvidéken, és mivel imádom a
Balatont, sokat vagyok lent a vízen. Itt nőttem fel a Káli-medencé-
ben, ezt a tájat, ezt a hangulatot szeretem a világon a legjobban.

mt
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Érdi Mária 1998-ban született, a sportággal a Tihanyi Hajós
Egyletben ismerkedett meg, majd a versenyvitorlázást a Bala-
tonfüredi Yacht Clubban 2012-ben kezdte, jelenleg az MVM SC
tagja. Többszörös korosztályos világ és Európa-bajnok. Részt vett
a 2016-os olimpián Rio de Janeiroban és a Laser Radial osztály-
ban futamgyőzelemmel a 14. helyen végzett. A tokiói olimpián a
13. helyen végzett. Idén bronzérmes lett az andorrai Európa-baj-
nokságon, Hágában pedig világbajnoki címet szerzett. A négyé-
vente megrendezendő, tíz hajóosztályt magában foglaló vb-n több
mint 1200 versenyző vett részt.
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A FELHŐKIRÁLYNŐ ÉS A GYEREKEK
A Németh László Művelődési Ház és Könyvtár ebben az évben
két nyári napközis tábort szervezett a Bencés Iskola alsós
tanulóinak, összesen 48 gyermeknek. A Kis felfedezők és a
Varázssárkány elnevezésű táborokat egy téma köré
csoportosították, ami ez évben a kincskeresés volt. 

A Tihanyi Apátságban Ágoston atya mesélt nekünk az apátság
keletkezéséről, a majorságban termesztett gyógynövényekről, I.
András királyról, majd egy titkos térképet fedeztünk fel, mely Ti-
hanyt ábrázolta, kincslelőhelyek bejelölésével. Ezt a térképet kö-
vettük minden nap, remélve, hogy valahol megtaláljuk a kincset.
Így jutottunk el a Pünkösdi ligetbe (régi nevén Csokonai ligetbe),
az Apáti templomromhoz, kisvonattal az Újlaki templomromhoz,
az Aranyházhoz vezető út mellett lévő fehér falú kis házhoz.

A táborozók izgalmukban különféle teóriákat találtak ki arra,
hogy ki dughatta el a kincseket, illetve a nyomokat biztosító kis cet-
liket. Pénteken végül a Ciprián-forrásnál és a Belső-tó partján álló
öreg fa gyökerei között találtunk rá a (kétezer éves) agyagedényben
lévő csillogó kincsekre, kövekre, nyakláncokra.

Hogyan osszuk el
igazságosan? Egy ka-
lapból egymás neveit
húzták ki a gyerekek, és
akinek a nevét felolvas-
ták, mindig az választ-
hatott a kincsek közül.
Így kicsit a véletlenre is
bíztuk, ki mikor kerül
sorra. Az értékes agyag-
edényt pedig beváltot-
ták, alkudták limoná-
déra és jégkrémre.

A kincskeresést kí-
sérő kvízjátékot mindig
nagyon várták, ahogy a
sárkányhajózást, a hó-
fánkozást, és a csoport-
játékokat is. A szabad
programokra is időt
kellett szánni, mert mindig kérték a gyerekek, hogy délelőtt és dél-
után is legyen olyan időszak, amikor kedvükre játszhatnak, beszél-
gethetnek, barátkozhatnak.

Sokat tanultunk ezekben a hetekben. Megtudtuk a templomromok
tájolását, hogy milyen stílusban épültek, mikor újították fel. A fákról,
az erdő alatt futó titokzatos gombafonalak szerepéről, Tihanyról, nem-
zeti parkunkról és a világ legmagasabb fájáról is meséltünk nekik.

Egyik legkedvesebb programunk annak a kis történetnek a be-
fejezése, eljátszása volt, amit felolvastunk nekik, főszerepben a
Felhőkirálynővel, egy albatrosszal. Kaptak hozzá különféle kellé-
keket, melyeket felhasználhattak. 

Következetesség, szeretet, tartalmas programok: ezt a hármast
követjük évről-évre. Fontos, hogy ha a gyerekek odajönnek hoz-
zánk, bizalmukba fogadnak, elmesélik élményeiket, bánatukat,
örömüket, legyen időnk, figyelmünk arra, hogy meghallgassuk
őket, hogy figyeljünk a lelkükre is. Horváthné Tóth Ivett

EGÉSZSÉGNAP ÉS RÓZSASZIN SÉTA TIHANYBAN
2023. OKTÓBER 7-ÉN, SZOMBATON

PROGRAM:

10.00-14.00 Egészségnap a Tihanyi Bencés Iskolában
Előadások:
Dr. Hornyák Lajos, osztályvezető főorvos
Dr. Juhász Ágnes, háziorvos
Pradaricsné Kántás Mária, védőnő
Kerkai Gyuláné, ápolási szakszolgálat
Prosztata szűrés egy csepp vérből, gyógymasszázs, 
mell önvizsgálat tanácsadás, vitaminsarok
Kézműves játszóház gyerekeknek

17.00 Rózsaszín séta – Gyülekező a Levendula klubnál (Major u, 65,)
Rózsaszín séta a Hajóállomásra
A Levendula Dalkör fogadja a vendégeket

Vacsora

Szervezők:
Rákbetegek Országos Szervezetének tihanyi Levendula Klubja,

Németh László Művelődési Ház és Könyvtár
Tihanyi Bencés Iskola

Támogatók:

Tihany Község Önkormányzat Generali

„A magyar forradalom győzelem a vereségben, mindörökre
egyike marad azoknak a ritka eseményeknek, amelyek

visszaadják az embernek önmagába vetett hitét, és
emlékeztetik sorsa értelmére, az igazságra.” 

Raymond Aron

Tihany Község Önkormányzata és a Németh
László Művelődési Ház és Könyvtár

tisztelettel meghívja Önt
2023. október 23-án, hétfőn 11.00 órára

az 1956-os FORRADALOM ÉS
SZABADSÁGHARC

67. ÉVFORDULÓJA ALKALMÁBÓL
RENDEZETT ÜNNEPI MEGEMLÉKEZÉSRE

a Magtár emeleti termében és 
az azt követő koszorúzásra a Pisky-sétányra

Ünnepi beszédet mond: Tósoki Imre, polgármester



A tihanyi óvodások az új tanévet már az
Aranyház utcai önkormányzati
épületben kezdhették el. A modern
oktatási intézményben újra korosztályok
szerinti három csoportos nevelés zajlik,
bölcsődei ellátás pedig először érhető el
Tihanyban. A Visszhang óvoda-
bölcsőde átadó ünnepségét szeptember
elején tartották. A 14 férőhelyes
bölcsődét, 60 férőhelyes óvodát és 11
lakást felölelő épület 740 millió
forintból készült el.  

– Az intézmény nagy segítség a kisgyer-
mekes családoknak, hiszen megkönnyíti a
szülők visszatérését a munkaerőpiacra. A
jövőt a gyermekek jelentik ezért nem is volt
kérdés, hogy támogassuk az új intézmény
megépítését. A beruházás ráadásul hat új
munkahelyeket is teremtett Tihanyban, sőt

a megépült lakások elősegíthetik a fiatalok
helyben maradását, a családok letelepedé-
sét – mondta az átadó ünnepségen Kontrát
Károly, a térség országgyűlési képviselője. 

Tósoki Imre polgármester kiemelte: a
kivitelező korszerű és impozáns épületet
hozott létre, amely jól illeszkedik a környe-

zetbe, és kifejezetten a gyerekek igényei-
nek kiszolgálására készült.

A korábbi intézménynél lényegesen na-
gyobb kapacitással rendelkező új óvodába
huszonhat új kisóvodás jár, őket és társai-
kat modern eszközök, tágas csoportszo-
bák, sószoba, új ágyak, bútorok és játékok
várták. A tágas és új eszközökkel felszerelt
torna szoba is biztos népszerű lesz majd,
ahogy a szép természeti környezet, az új
kerti játékokkal ellátott udvar is. Az épület
fenntarthatósága is fontos szempont volt
az építkezéskor, ezért napelemeket telepí-
tettek a telek elkerített részén, az épület
fűtéséről, hűtéséről pedig levegős hőszi-
vattyú gondoskodik. Az óvodában akadály-
mentes mosdó is van, sőt egyes helyi -
ségeket Braille-írással ellátott piktogra-
mos táblák jelzik. 

- Sokat dolgoztunk, hogy itt az új épület-
ben kezdődhessen el a tanév, hogy igazán
otthonos körülményeket teremtsünk a gye-
rekeknek. A bölcsődében 14 gyermeket tu-
dunk fogadni, egy dajka és két szakképzett
nevelő foglalkozik a bölcsisekkel. A bölcső-
débe folyamatos lesz a beiratkozás, vagyis
év közben is lehet jelentkezni, sőt idősza-
kos gyermekfelügyeletet is vállalunk –
mondta Leidlné Szabó Judit. Az intéz-
ményvezető kérdésünkre elmondta: sze-
retnék az óvoda udvarát tovább bővíteni,
hogy a gyerekeknek nagyobb mozgástere
legyen. Ennek érdekében felvették a kap-
csolatot az önkormányzattal, az egyezteté-
sek már zajlanak arról, hogy a jelenlegi
udvar végében lévő önkormányzati tulaj-
donban álló területből ezer négyzetmétert
megkaphat az intézmény.

- Ha a terület megvan, akkor a Vissz-
hang Óvodáért Alapítvány pályázati úton
igyekszik majd kialakítani az új udvarrészt
– tette hozzá Leidlné Szabó Judit.

mt
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ÚJ INTÉZMÉNY TIHANYBAN



REJTVÉNY
A Tihanyi-félsziget egyetlen forrása a keleti partszakasz felett, a barátlakásokhoz vezető útvonal mentén fakad. A félsziget keleti oldalában
futó Lepke-sorról hangulatos csapáson közelíthetjük meg a Ciprián-forrást. A nem túl bővizű, sokszor csak csörgedező forrás vize iható,
ami azért is fontos, mert az egész félszigeten ez az egyetlen természetes vízlelő hely.
A barátlakásokat, a vulkáni kőzetbe vájt lakóhelyiségeket az I. András király feleségével, a kijevi Anasztáziával együtt Magyarországra
érkezett bizánci szerzetesek alakították ki, ezért is hívták a közeli forrást évszázadokig Orosz-kútnak. A tó vize mellett ez a forrás biz-
tosíthatta a barátok vízszükségletét.

Honnan kapta a ma is használatos nevét a forrás?
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TIHANYI ÉTTERMEK A MICHELIN GUIDE-BAN
Megőrizték Michelin-csillagjaikat és

minősítéseiket a tihanyi éttermek a

Michelin Guide új magyarországi

kiadása szerint. A francia kalauz

minősítése világszerte az egyik

legrangosabb gasztronómiai

elismerésnek számít, friss kiadványukba

összesen 75 magyar étterem került be,

közülük 47 vidéki.

Először tavaly közölt az ország egészéről
étteremlistát a MICHELIN Guide, a most
megjelenő második országos értékelésnél,
a tavalyinál is több, összesen 28 budapesti

és 47 vidéki éttermet ismertek el. Az előző
évben Michelin-csillagot, vagy minősítést
szerző éttermek mindegyike bekerült idén
is a válogatásba, ami azt jelenti, ezek az ét-
termek megtartották a minőséget, ugyan-
akkor 14 új étterem is felkerült a listára.

A világ vezető étteremkalauzának érté-
kelése szerint a Füge Bisztró és a Tihanyi
Vinarius megőrizte tavaly kapott tányér mi-
nősítését. A 2023-as kiadványba egyébként
több balatoni étterem is bekerült, a tiha-
nyiak mellett négy balatonfüredi étterem is
szerepel az elismert vendéglátóhelyek kö-
zött, de Csopakon, Balatonszőlősön, Ka-

polcson, Köveskálon, Zánkán és Sziglige-
ten is osztottak ki Michelin tányér-ajánlást.

A tesztelést végző ellenőrök ítélete alap-
ján további 8 budapesti és 6 vidéki vendég-
látóhely teheti ki ezentúl a Michelin-aján-
lást hirdető táblákat. Az újabb elismerések
is azt mutatják, hogy óriási fejlődésen ment
keresztül az elmúlt néhány évben a vidéki
gasztronómia, ami egyike a leggyakoribb
utazási döntést befolyásoló tényezőknek.
Minden felmérés szerint a Michelin minő-
sítések bizalmat keltenek az utazókban és
erősítik az országimázst.

t-v
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